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اسماعیل کوثری:
 دیپلمات های خارجی بدانند

 تحت نظارت ما هستند
سازمان اطلاعات سپاه تیرماه سال جاری از شناسایی 
و دســتگیری دیپلمات های سفارتخانه های خارجی 
خبــر داد که به جای رایزنی، جاسوســی می کردند. 
سپاه اعلام کرد این دیپلمات ها را در حالی جاسوسی 
و نمونه بــرداری از خاک کشــورمان در یک منطقه 

ممنوعه بودند.
به گزارش فارس، معاون سفیر انگلیس نیز از افرادی 
بود که با خانواده به عنوان گردشــگر به کویر شهداد 
رفته بود اما آن گونه که تصاویر ثبت شــده نشــان 
مــی داد، این فرد به دنبال نمونه برداری از خاک این 
منطقه بوده است. این فرد با عذرخواهی از این شهر 

اخراج شد.
بر این اســاس، سؤال مهمی که مطرح می شود این 
است که جاسوس های غربی  با سرقت خاک ایران به 

دنبال چه بودند؟
در همین باره،  اســماعیل کوثری عضو کمیسیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای 
اســلامی، در پاســخ به این ســؤال گفت: این کار 
قطعاً نوعی جاسوســی است؛ کشــورهای معاند به 
این افراد گفتــه بودند که از برخی نقاط که به ظن 
آن ها مشکوک بوده، خاک جمع آوری کنند تا مورد 
آزمایش قرار گیرد. جاسوس های اجنبی باید بدانند 
که دستگاه های امنیتی ما آن ها را به حال خود رها 
نکرده و نمی کنند و دائماً در حال رصدشان هستند.

وی با تأکید بر اینکه هر کشــوری یکسری ضوابط 
رفتــاری و امنیتــی برای خــود تعریف کــرده تا 
کنترل های مدنظر خودش را انجام دهد، اظهار کرد: 
این افراد باید بدانند که وقتی وارد کشور ما می شوند، 
باید طبق چارچوب قوانین جمهوری اسلامی ایران 
رفتارشان را تنظیم کنند فلذا چه تبعه ایرانی و چه 
خارجی به قصد جاسوســی، خاک ایران را از کشور 
خارج کند، نشــان دهنده خیانت آن ها به ملت ایران 

است.
عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس ادامه داد: این 
جنایتکاران در نظر نمی گیرنــد که آمریکا بیش از 
۵هزار و رژیم صهیونیســتی بیــش از ۲۵۰کلاهک 
هســته ای دارد ولی باوجوداینکه ما با اعلام رسمی 
و رســانه ای می گویم که غنی سازی اورانیوم را برای 
تولید برق و مســائل کشــاورزی انجــام می دهیم، 
می خواهند تا با سندسازی و سرقت خاک ایران علیه 

ما اقدام کنند.
کوثری اظهار کــرد: غربی ها باید بدانند که در حال 
حاضر اوضاع تغییر کرده و امروز کســی اهمیت به 
چنین مسائلی نمی دهد تا با آن علیه ما سندسازی 
کنند؛ ما به صورت علنی اعلام کردیم و آقای اسلامی 
هم گفتند که اگر این ها بخواهند مذاکرات را طولانی 
کننــد و به تعهدات و تضمین هایی که داده اند عمل 
نکنند، ما قــدرت ســانتریفیوژهای خودمان را به 

۱۹۰هزار سو می رسانیم.
وی با بیان اینکه مــا کار خودمان را پیش می بریم 
و توجهی به این ها نمی کنیم، گفت: غربی ها کســی 
نیستند که خودشــان را صاحب همه چیز می دانند. 
آن روزهایــی که این ها خودشــان را صاحب همه 
دنیا می دانســتند گذشته اســت؛ ما کار خودمان را 
پیــش می بریم و آن ها باید دنبال ما بدوند تا ببینند 

می رسند یا نه.
عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس با اشــاره به 
تلاش های رژیم صهیونیستی برای پرونده سازی علیه 
ایران اظهار کرد: »آن ها دنبال این هســتند که یک 
آتــو از ما پیدا کنند، درصورتی که ما به صورت علنی 
و شــفاف اعلام کرده ایم که  فعالیت های صلح آمیز 
هســته ای خودمان را دنبال می کنیم و آن ها هم از 

این قضیه مطلع هستند و ما چیز پنهانی نداریم.«

 سلیمی: 
گزارش متروپل شفاف نیست

حجت الاسلام علیرضا ســلیمی در تذکری شفاهی 
در جلسه دیروز مجلس شورای اسلامی و در جریان 
بررســی گزارش کمیســیون عمــران در خصوص 
ریزش ساختمان متروپل آبادان بیان کرد: علی رغم 
زحمات فراوانی که کمیســیون عمران در تهیه این 
گزارش کشیدند اما آن چنان که باید، شفاف نیست. 
باید مشــخص شــود که افراد متخلف چه کسانی 
بودند؟ این که به طورکلی بگوییم تخلف شکل گرفته 
قابل قبول نیست. در اسفندماه سال ۱۳۹۸ و در اوج 
کرونا پروانه دوم ســاخت این ساختمان صادرشده 
اســت. باید جزییات تخلفات صورت گرفته روشن 

شود.
وی در ادامه اظهار کرد: ما در پلاســکو، سعادت آباد 
و چالــوس این حوادث را تجربــه کرده ایم و این بار 
نیز در آبادان این اتفاق افتاد. بعد از پلاسکو مجلس 
شورای اسلامی مصوبه ای داشــت و شهرداری ها را 
مکلــف کرد که نظارت خود را در این حوزه افزایش 
دهند و از سوی دیگر ظرفیت های خود را برای مقابله 
با این بحران ها تقویت کنند. در سیل اخیر دیدیم که 
برخی از دســتگاه ها در مواجهه با سیل آن طور که 
باید عمل نکردند. نماینده مردم محلات در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: آیا در این پروژه رشوه ای 
ردوبدل شده است؟ باید گیرنده آن مشخص باشد. 
مبلغ این رشــوه چقدر بوده است. باید جلوی تکرار 

این حوادث تلخ را با برخورد قاطعانه گرفت.
ســلیمی تأکید کرد: با توجه به گزارش های رسیده 
تغییراتی در برجام صورت گرفته اســت. با توجه به 
اصول متعدد قانون باید این مفاد در مجلس شورای 
اسلامی تصویب شود. نمایندگان که در جریان مفاد 
توافق نیســتند اما هرچه هست باید در مجلس به 

تصویب برسد.

خبر

همدلی| پیام های مثبتی از دو سوی مذاکرات 
هسته ای به گوش می رسد. طرف اروپایی اعلام 
کرده که در حال بررســی پاسخ ایران است و 
به زودی نظر خــود را اعلام می کند. در ایران 
حتی گروه های مخالف هم نرمش قابل توجهی 
نسبت به این دور مذاکرات نشان داده اند؛ اما در 
این میان نمایندگان مجلس معترض هستند. 
آنــان می گویند کــه مذاکــرات و رفتارهای 
دیپلماتیک ایران در موضوع هســته ای بدون 
اطلاع نماینــدگان پیش می رود. این موضوع 
باعث واکنش منفی نمایندگان شــده است. 
در کنار این تیم مذاکره کننده هسته ای ایران 
در این دوره برخلاف دوره گذشــته کمترین 
گــزارش عمومی را درباره مذاکرات منتشــر 
کرده است. در دوره قبل محمدجواد ظریف از 
همان ابتدای کار از طریق شبکه های اجتماعی 
با عموم مردم ارتباط می گرفت و سعی می کرد 
که مردم را تا جایی که ممکن است در جریان 
رونــد مذاکرات بگذارد؛ امــا این بار خبری از 
اطلاع رسانی عمومی نیست و حتی در برخی 
موارد رســانه های خارجی اعلام می کنند که 
ایــران چه رفتاری داشــته و چه تصمیماتی 
گرفتــه اســت. بااین حال ایــن بی توجهی و 
پنهان کاری واکنش منفی نمایندگان مجلس 

را نیز در پی داشته است.
دیروز در صحن علنی چند تن از نمایندگان 
رسماً از پنهان کاری تیم مذاکره کننده ایرانی 
گلایه کردنــد. نایب رئیس کمیســیون امور 
داخلی کشــور و شــوراهای مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه »متأسفانه مجلس در 
جریــان حداقلی از مذاکــرات برجام نیز قرار 
نــدارد« اظهار کرد: »امــروز اکثر نمایندگان 
اطلاعاتشان از یک شهروند نیز بیشتر نیست 
درحالی که این حق نمایندگان است که بدانند 
مسیر و جریان مذاکرات به کدام سمت در حال 
حرکت است و قرار است به کجا ختم  شود.« 
به گزارش ایسنا، محمدرضا صباغیان نماینده 
ابرکوه، بافــق، خاتم و مهریــز و نایب رئیس 
کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها در 
جلسه روز سه شنبه در تذکری گفت: »برجام 
و مذاکرات ماه هاســت در حال انجام است اما 
متأسفانه مجلس در جریان حداقلی از آن نیز 
نیست؛ مردم از ما سؤال می کنند اما ما هیچ 
پاسخی نداریم که بدهیم و نمی دانیم که چه 

خبر است و چه می گذرد؟«
 ناسزای مردم

این نماینده مجلس با طرح این پرســش که 
چــرا مجلــس را در بی خبــری می گذارید؟ 

خطاب به هیات رئیســه مجلس اظهار کرد: 
»این مجلس در رأس امور، کجای امور است؟ 
ما از قرارداد چین بی خبر هستیم. چه کسی 
در مجلس می داند که قرارداد چین چیست و 
دارای چه موادی است و قرار است چه کنند؟ 
امروز از مذاکرات برجام کدام یک از نمایندگان 
می دانند که چه اقداماتی در حال انجام است و 
قرار است که چه امتیازی داده و چه امتیازی 
گرفته شود؟« وی با بیان اینکه »این مجلس 
نیست و ما نماینده نیستیم اما باید پاسخگوی 
مجلس با مردم باشــیم«، اظهار کرد: »مردم 
از مــا می خواهند و بدوبیراه و ناســزای آن ها 
برای ما است اما ما از امور بی خبر هستیم. ما 

خودمان مجلس را بی اختیار کردیم.«
صباغیــان در حالــی از بی اختیاری مجلس 
یازدهم صحبت می کنــد که همین مجلس 
در دوران دولــت حســن روحانی توانســت 
احیــای برجــام را با تصویب یــک قانون به 
تعویق بیندازند و عملًا بــه گفته دولتی ها و 
کارشناسان مانع اقدام دولت حسن روحانی و 
تیم مذاکره کننده هسته ای شد؛ اما حالا به نظر 
می رسد که موضع مجلس در قبال مذاکرات 
تا آنجا منفعلانه شده که خود نمایندگان هم 
معترض شــده اند و رسماً می گویند که هیچ 

اختیاری ندارند.
اما این همه ماجرا نیست. ارتباط نزدیک دولت 
و مجلس باعث شــده که حلقه جدیدی در 
ارتباط میان دولت و مجلس شکل بگیرید که 
عملًا نمایندگان را کنار می گذارد و تنها بخشی 
از مجلس به عنوان هیات رئیسه امور را به پیش 
می برد. دیروز صباغیان در ایران باره فاش کرد: 
»جدیداً نیز مدل جدیدی پیداشده که اعضای 

هیات رئیسه و روسای کمیسیون ها با دولت 
بنشــینند و بگویند که آقای رئیس جمهور و 
آقای وزرا ما همه کاره مجلس هستیم؛ این در 
حالی است که تا کنون چنین موضوعی باب 
نبوده اســت. آقای محسن رضایی و معاونان 
آقای رئیسی باید بیایند در مجلس و پاسخگو 
باشند و بگویند که چه خبر است و در برجام 
چه می کننــد. امروز مردم در ســخت ترین 
فشــارهای اقتصادی قرار دارنــد اما یک نفر 
نمی آید به مجلس پاسخ دهد؛ در این شرایط 
نمایندگان مجلس در حوزه های انتخابیه خود 
باید پاسخگوی مردم باشند؛ این چه مجلسی 
است؟ هر روز در حال ضعیف کردن مجلس 
هستند. این چه بدعتی است که هیات رئیسه 
در حال گذاشتن آن است تا تعدادی خاص با 
دولت بنشینند؟ مگر ما نماینده نیستیم؟ ما 
این وضعیت را از چشم هیات رئیسه مجلس 
می بینیم و معتقدیم که این هیات رئیسه در 
حال تضعیف و تحقیر نمایندگان هســتند.« 
اما این اعتراض صباغیان دیروز بدون واکنش 
نماند. واکنشی از طرف هیات رئیسه مجلس 
که کاملًا نشان داد نوع برخورد مجلس یازدهم 
با دولت رئیســی چقدر با نوع برخورد همین 
مجلس با دولت حسن روحانی متفاوت است. 
عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس شورای 
اســلامی در پاســخ به تذکر صباغیان اظهار 
کرد: »درباره مذاکرات قاعدتاً وقتی مسئولیتی 
واگذار می شــود تا مرحله ای از آن به نتیجه 
نرسد گزارشی قابل ارائه نیست. اگر چیزی نیاز 
به تصویب داشته باشد قطعاً و یقیناً اظهارنظر 
نمایندگان محترم در مجلس ملاک عمل در 

کشور قرار خواهد گرفت.«

این در حالی اســت کــه در زمان دولت قبل 
همین مجلس نظر متفاوتی داشــت و عملًا 
دولت را تحت فشــار می گذاشــت که از همه 
جزییات مذاکرات به نمایندگان گزارش ارائه 
کند. موضوعی که ظریف به عنوان وزیر خارجه 
معتقد بــود بارها برای مذاکرات هســته ای 
دردسرســاز شــده اســت چون او می گفت 
بعدازآنکه به نمایندگان گزارش می دهد آنان 
بدون درنظرگرفتن شــرایط این اطلاعات را 
علنی فاش می کنند. جدای از این نمایندگان 
به بی اطلاعی مردم هم معترض هستند. دیروز 
نماینده تهران در مجلس شــورای اسلامی بر 
لزوم اطلاع رســانی به مردم درباره مذاکرات 
هســته ای تأکید کرد. غلامحســین رضوانی 
در جلسه علنی دیروز )سه شنبه( در تذکری 
گفت: »اطلاع رسانی به مردم درباره مذاکرات 
هسته ای ضروری اســت. زمانی که دشمنی 
به ســرکردگی آمریکا، رژیم صهیونیستی و 
انگلیس در جریان اســت چه دلیلی دارد که 
مردم از مذاکرات اطلاع نداشــته باشند؟ اگر 
مردم از مذاکرات مطلع باشند بهتر همکاری 

می کنند.«
وی  ادامه داد: »مسئول مذاکرات بر منافع ملی 
پافشــاری کند. البته از جهت گیری دولت در 
سیاست خارجی تشــکر می کنیم که پس از 
دولت گروگانگیر سلامت و معیشت، سیاست 
خارجی را به روال متوازن برگرداند و از هیاهوی 
غرب گراهایی که طرفدار سیاســت های فقط 
غربی هستند نهراسید. همچنین به سیاست 
نه شرقی نه غربی که همان سیاست متوازن از 
اول انقلاب است وفادار ماند. دولت همان گونه 

که قرار بوده با همه دنیا رابطه داشته باشد.«

مجلس به دولت معترض شد

بی اختیاری و بی اطلاعی نمایندگان از محتوای مذاکرات

همدلی| این اولین بار نیســت که ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهوری خود را جای منتقدان می گذارد و از وضعیت 

موجود و همچنین مسئولان انتقاد می کند. 
او دیروز در ســخنانی از بخشنامه ها و دستورات دولتی انتقاد 
کرده و گفته که مشــکلات بخش کشــاورزی بــا این ها حل 
نمی شــود. این در حالی است که منتقدان می گویند رئیسی 
فاقد برنامه برای بخش های مختلف کشور است و تا کنون تنها 
دستورات مختلف و کلی صادر کرده که نتیجه روشنی در پی 

نداشته است.
دیروز ســید ابراهیم رئیسی در حاشــیه بازدید از نمایشگاه 
مجموعه شــرکت های دانش بنیان »پیشــران« با بیان اینکه 
رهبر معظم انقلاب اســلامی امســال را به عنوان سال تولید، 
دانش بنیان و اشــتغال آفرین معرفی کرده اند به ظرفیت های 
علمی کشــور اشــاره کرد و گفت: در ایران اقدامات فناورانه، 
نوآورانه و خلاقانه زیادی وجود دارد. وی مدیریت آب وخاک را 
در بخش کشاورزی مهم و ضروری دانست و خاطرنشان کرد: 
»مشکلات کشاورزی با سخنرانی و بخشنامه حل نمی شود بلکه 
باید سازوکار ایجاد کشاورزی فناورانه مهیا شود.« این در حالی 

است که در ماه های اخیر تنش های آبی در استان های مختلف 
ایران افزایش پیداکرده اســت و شواهد نشان می دهد هرچند 
مشکلات مردم دراین باره رو به افزایش است ولی دولت برنامه 
روشنی برای حل آن ها ندارد. به هرحال رئیسی سعی می کند به 

اعتراضات مردمی دراین باره خیلی واکنش نشان ندهد. 
او دیروز با تأکید بر بومی سازی دانش آب رسانی زیرسطحی در 
کشور اظهار داشت: »ضروری است این دانش قابل عرضه برای 
همه کشــاورزان کشور باشد و دولت نیز در این زمینه خود را 
موظــف به حمایت از اقدامات فناوری پایه و علم پایه می داند.« 
رئیس جمهــور با ابراز خرســندی از بازدید از این نمایشــگاه 
و تقدیــر از تلاش متخصصان و صاحب نظــران در حوزه های 
دانش بنیان تصریح کرد: »این اقدامات می تواند برای کشور در 
زمینه های مختلف ازجمله کشــاورزی و صنایع گره گشا باشد 
و محصولات و توانایی های آن ها در دســتگاه های کشور مورد 

بهره برداری قرار گیرد.« 
رئیسی با طرح این پرسش که آیا این میزان استفاده از آب در 
کشاورزی ضرورت دارد و آیا می توانیم محصول کشاورزی ارائه 
دهیم که نیاز به اســتفاده از آب و هزینه کمتری داشته باشد، 

گفت: »اقداماتی که توســط محققان این مجموعه انجام شده 
است هزینه را کاهش، بهره وری را افزایش داده و ارزش افزوده 
زیادی ایجــاد می کند و جلوی خام فروشــی را می گیرد و ما 

مصمم به حمایت و استفاده از آن ها هستیم.«
رئیس جمهــور بــا تأکید بــر حمایت دولــت از فعالیت های 
دانش بنیان، اظهار داشــت: »نباید شرایط به گونه ای باشد که 
محقق و تولیدکننده ای بگوید برای محصول دانش بنیان خود 
که امکان تجاری ســازی آن هم وجود دارد، بــازاری ندارم اما 
درعین حال دستگاه های مختلف همان محصول را از خارج از 

کشور وارد کنند.
 هرگز دستگاهی نباید این کار را انجام دهد.«

وی افزود: »چرا باید محصولی که در داخل با اســتانداردهای 
لازم تولیدشــده، از خارج از کشور وارد شود، این جفا به تولید 
و تولیدکننده اســت لذا با قدرت جلوی ایــن نوع اقدامات را 
می گیریم.« رئیســی تأکید کرد: »همه دســتگاه های اجرایی 
کشــور با قدرت و توان و با کنار گذاشتن بروکراسی اداری که 
عمدتاً مانع است، کار را به نحوی دنبال کنند که هم متخصصان 
تشویق شوند و هم بتوانیم بهره وری را در کشور افزایش دهیم.«

رئیسی منتقد بخشنامه های دولتی

همدلی| زنان به ورزشــگاه بروند یا نه؟  این مطالبه ای اســت 
که از اوایل دهه هشــتاد توسط بخشــی از زنان مطرح شد و 
در ســال های اخیر به عنوان دغدغه ای بســیار جدی پیگیری 
می شــود. بلند شــدن صدای اعتراضی زنان در ایران، کار را 
به جایی رساند که فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( هم حساس 
شــد و به تصمیم گیران فوتبالی هشدار داد، ممانعت از حضور 
زنان در ورزشگاه ها، باعث برخوردهای قانونی خواهد شد که این 
شرایط را برای دست اندرکاران دشوار کرد. چون از طرفی طیف 
سنتی داخل این کار را قبیح می دانند و از طرف دیگر، فیفا با 
استناد به قوانین بین المللی فوتبال حضور زنان در ورزشگاه ها 
را »باید«ی می داند و بی توجهی به آن را مستحق اعمال قانون. 
دقیقاً به همین دلیل، سازمان لیگ به بهانه واهی خرابی سامانه 
بلیت فروشی هفته اول لیگ برتر را بدون تماشاگر برگزار کرد؛ 
اما از پنجشنبه هفته جاری لیگ برتر فوتبال دوباره ازسرگرفته 

خواهد شد و این داستان پرفرازونشیب همچنان ادامه دارد.
صادق کوشکی، استاد دانشگاه و تحلیلگر اصولگرا در گفت وگو 
با »نواندیش« گفت: تحت هیچ شرایطی زیر بار اتخاذ تصمیم 
برای راه یابی زنان به ورزشــگاه ها نمی رود. او معتقد است که 
»این بحثی اســت که باید علمای دینــی درباره اش تصمیم 
بگیرند. حضــور زنان در برخی از معابر بحثی دینی اســت و 
من نمی توانم چیزی بگویم.« کوشــکی ادامه می دهد: »فیفا 

چه کاره اســت که درباره زنان ما تصمیم بگیرد و اصرار کند، 
به تصمیمش احترام بگذاریم؟ اینکه ما به دســتور این نهاد و 
آن ارگان بین المللی چشم بسته گوش کنیم، اصل حاکمیتمان 
را زیر سؤال می برد.« او حتی به خبرنگار می گوید: »پس شما 
هم به عنوان یک روزنامه نگار نباید این بحث را پیگیری کنید.«

این فعال رسانه ای اصولگرا در واکنش به این که »ایران به عنوان 
عضوی از جامعــه جهانی باید قواعد بین المللی را در رفتارش 
لحاظ کنــد« تأکید می کند: »یک بار دیگر می گویم. ما درباره 
هر موضوعی که بعد شــرعی دارد، بایــد تصمیم گیری را به 
عهده علمای دینی بگذاریم. من از شــما سؤال می کنم،  فیفا 
از ارزش هــای دینی ما اطلاعی دارد که درباره حضور زنان در 

ورزشگاه برای ما تصمیم گیری کند؟«
 این فعال سیاســی اصولگرا اما بی توجه به سازوکارهای میان 
فدراســیون فوتبال ایران و فیفا می گوید: »تکلیف اســتقلال 
و حاکمیــت ما چه می شــود؟« و ادامه می دهــد: »مقررات 
بین المللی نباید از کشورها چیزی را طلب کنند که با قوانین 
و عرف آن ها مغایرت داشــته باشد. بر اساس حقوق بین الملل 
هر کشوری حقوق داخلی خودش را دارد. پس اگر کشوری به 
هر دلیلی قانونی بین المللی را در تضاد با آنچه در کشورشــان 
اهمیت دارد، ببیند می  تواند زیر بار خواسته شــان نرود. چون 
هیچ حقوقی از حقوق داخلی کشــورها برتر نیست و کشورها 

مطالبات جهانی را بر اســاس حقوق داخلی شان یا می پذیرند، 
یا نمی پذیرند. یک بار دیگر تأکید می کنم،  چون این مســئله 
بعد شــرعی دارد، نه فیفا و نه هیــچ ارگان دیگری نمی تواند 
خواســته اش را به ما تحمیل کند. اینکه نمی شود در کشوری 
اسلامی، یک سازمان بین المللی مطالبه هایی غیردینی طلب 
کند.« کوشکی در پاسخ به این سؤال که بحث حضور زنان در 
ورزشگاه ها دیگر به موضوعی عمومی بدل شده و نمی توان فقط 
نگاه مذهبی داشت، گفت: »ما کشوری مستقل هستیم و برای 
خودمان قانون داریم. اگر فردا فیفا از ما خواست، زنان با لباس 
آن چنانی داوری کنند،  تکلیف چیست؟ در چنین موقع هایی 
موضوع بــرای تصمیم گیری به دادگاه جهانــی ورزش ارجاع 
می شود؛ یعنی این طور نیســت که کشورها مجبور به رعایت 

همه خواسته های فیفا شوند.«
صادق کوشــکی در نهایت نمی پذیرد که این مسئله چندان با 
شــرع ارتباطی ندارد، اما در آخر می گوید: »اگر حتی فرض را 
بر شرعی بودن بدانیم، ورزشگاه های کشور به هیچ عنوان برای 
زنان امن نیست و آن ها با خطرت زیادی روبه رو خواهند شد. 
متأسفانه فضای ورزشــگاه ها در هنگام برگزاری بازی فوتبال 
بسیار غیراخلاقی است؛ به طوری که خانواده هایی که نسبت به 
تربیت فرزندانشان حساس هستند، حتی به پسران خود اجازه 

رفتن به ورزشگاه را نمی دهند، چه برسد به دختران.«

سخنان عجیب محمدصادق کوشكی، فعال سیاسی اصول گرا:

ورود زنان به ورزشگاه هیچ ربطی به فیفا ندارد

 افزایش حقوق کارمندان 
تا پایان شهریور نهایی می شود

سخنگو و رئیس شــورای اطلاع رسانی درباره آخرین 
وضعیت حقوق بازنشستگان و کارمندان دولت گفت: 
دولت با پیشــنهاد سازمان امور اداری و استخدامی با 
افزایش مستمری صندوق های بازنشستگی لشگری و 
کشوری و همچنین کارمندان موافقت کرده و تا پایان 
شهریور نهایی می شود.  به گزارش ایرنا، »علی بهادری 
جهرمی« روز سه شنبه در نشست خبری و در آستانه 
یک سالگی دولت گفت: گزارش عملکردهای دولت در 
بخش های مختلف برای آگاهی مردم آماده شده است 
که برخی مسئولان نشســت های خبری اختصاصی 
خود را برگزار کردند. وی به تشکیل ستاد بزرگداشت 
هفته دولت اشــاره کرد و گفــت: وزرا به نمایندگی 
دولت طی این هفته به سراســر کشور سفر می کنند 
و خدمــت دولت را به مردم ارائه و طرح های اســتان 
مربوطه را افتتاح می کنند. ســخنگوی دولت با توجه 
بــه اولویت های عملکردی دولت، شــعار هفته دولت 
را »دولت مردم« عنــوان و تصریح کرد: گزارش ها در 
راستای این شــعار ارائه می شود و روزها به ترتیب از 
چهارشنبه با نام های »میثاق با ولایت«، »فسادستیزی 
و عدالت«، »تحول و خلاقیت«، »خانواده و سلامت«، 
»اخلاق و معنویت«، »دانش و پیشرفت« و »شجاعت 
و عقلانیت« نام گذاری شده است. بهادری جهرمی به 
قانون رتبه بندی معلمان هم اشاره کرد و گفت: بیش 
از ۱۰سال بلاتکلیفی طرح رتبه بندی معلمان آن هم 
قبل از یک ســالگی دولت ســیزدهم و یکی از وعده 
رئیس جمهور تصویب و اجرا شد. وی افزود: آیین نامه 
در چارچوب قانون تدوین و تهیه و رتبه بندی معلمان 
اجرایی شد و سازمان برنامه وبودجه مبلغی علی الحساب 
در اختیار قرار داده است. رییس شورای اطلاع رسانی 
دولت در پاســخ به ایرنا درباره آخرین وضعیت حقوق 
بازنشســتگان و کارمندان دولت گفت: سازمان امور 
اداری و استخدامی با موافقت سازمان برنامه وبودجه، 
افزایش مســتمری صندوق های  برای  پیشــنهادی 
بازنشستگی لشگری و کشوری و همچنین کارمندان 
دولت ارائه کرده که با آن دو موافقت شــده است. وی 
افــزود: برای افزایش حقوق کارمنــدان دولت به ویژه 
آنانی که حقوقشان کمتر از کارمندان دیگر است این 
پیشنهاد انجام شد تا مراحل نهایی شدن را طی کند و 

به مرحله اجرا دربیاید.

 واکنش تند وزیر کشور 
به یادداشت اخیر میرحسین موسوی

وزیر کشور با محکوم کردن بیانیه »سرکرده فتنه« و 
تأکید بر شــناخت دقیق دشمنان در گام دوم انقلاب 
اسلامی گفت: باید عبرت بگیریم و از فتنه گران برائت 
جوییم و مرزبندی مان را شفاف و صریح با جریان فتنه 
و نفاق مشخص کنیم. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
وزارت کشور، احمد وحیدی در نشست شورای معاونان 
وزارت کشــور، ماندگاری و توفیقــات نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران در برهه های مختلف تاریخی را 
مرهون مردمی بودن آن دانست و گفت: همواره حضور 
هوشمندانه و معنادار مردم در صحنه ها و بزنگاه های 
حساس، نقشه های شوم و شیطانی دشمنان و معاندان 
نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران را نقش بر آب 
کرده است. وزیر کشــور با اشاره به بیانیه اخیر یکی 
از »ســرکردگان فتنه« گفت: حادثه ۸۸ از آن دست 
حوادثی است که باطن و نیات نادرست برخی خواص 
بی بصیرت را بر همگان آشــکار کرد. رئیس شــورای 
امنیت کشور با یادآوری اینکه دشمنان در تلاش برای 
ضربه زدن به امنیت کشور به بهانه اتفاقات ۸۸ بودند، 
اظهار داشت: در همان زمان، حضور و میدان داری مردم 
باعث شد که جریان فتنه و سرکردگان آن ها شکست 
مفتضحانه بخورد، درحالی که سران کاخ سفید در پی 
حمایت از آشوب طلبی بودند. وحیدی خاطرنشان کرد: 
در تحلیل بیانیه اخیر سرکرده فتنه باید به واقعیت های 
اصلی تحولات منطقه ای، شکست سیاست های دشمن 
و وضعیت با ثبات و امیدبخش سیاست داخلی توجه 
کرد و اینکه فتنه گران با مشــاهده حضور یک دولت 
کامــلاً انقلابی با پشــتوانه مردمــی، در تلاش برای 
حاشیه سازی و فتنه افروزی هســتند. وی ادامه داد: 
چگونه یک فرد حاضر می شــود شــرافت ها و شکوه 
بزرگی را که در این مملکت خلق شده است بی دلیل و 
از روی کینه و دشمنی زیر سؤال ببرد؟ رئیس شورای 
امنیت کشــور با بیان اینکه داعش ساخته وپرداخته 
اســتکبار جهانی است و سیاســتمداران آمریکایی و 
رئیس جمهوری سابق این کشور، بارها به این مسئله 
اعتراف کرده اند، گفت: بااین حال، در این بیانیه شاهد 
تبرئه داعشی ها و صهیونیست های جنایتکار هستیم که 
سعی دارد جنایت های این گروه را به نوعی به سیاست 
منطقه ای کشورمان ارتباط دهد و به ساحت کسانی که 
عزت آفرین بوده اند و موجبات اقتدار، امنیت و آرامش 
کشور را فراهم آورده اند، متعرض شود. وی با بیان اینکه 
همه ما مدیون خون پاک شهدای مدافع حرم هستیم، 
گفت: امروز ملت های آزاده از شهدای مدافع محرم به 
نیکی و افتخار یاد می کنند، گفت: شــهدا »عند ربهم 
یرزقون«  اند و شهدای مدافع حرم که شهید همدانی 
عزیز ازجمله آن هاست از عزیزترین شهدا هستند. وزیر 
کشــور تصریح کرد: بیان این موضوع از سوی یکی از 
سرکردگان جریان فتنه که شهادت شهید همدانی را 
مرگ در غربت به پای اســتبداد و حضورش را باعث 
تثبیت پایه های رژیم کودک کش خوانده است، نتیجه 
سقوط اخلاقی، روحی و فکری این فرد است. وحیدی 
گفت: حضور بیش از ۲۰میلیون نفری از همه گروه ها 
و سلایق سیاســی در مراسم تشییع شهید سلیمانی 
به عنوان فرمانده محور مقاومت و دفاع از حرم اهل بیت 
)ع(، نشان از ارادت واقعی ملت بزرگ ایران به مدافعان 
حرم است، درحالی که برخی خواص بی بصیرت تلاش 

کردند که این واقعیت را مخدوش سازند.

خبر


